
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

REUNIÓ DE LA MESA PER A LA REACTIVACIÓ D’ALCOI 

 

Dia: 1 de juliol de 2020 

Inici: 17:19 hores 

Final: 17:52 hores 
 

 

La reunió se celebra a la Sala de Plens de l’Ajuntament d’Alcoi i assisteixen en 
representació dels grups municipals: 
 
Antonio Francés Pérez Alcalde 
Jordi Martínez Juan Portaveu del grup municipal SOCIALISTA 
Juan Enrique Ruiz Doménech Portaveu del grup municipal PARTIDO 

POPULAR 
Màrius Ivorra Torregrosa Portaveu del grup municipal COMPROMÍS 

ALCOI 
Marcos Martínez Coloma Regidor del grup municipal CIUDADANOS 
Cristian Santiago de Jesús Portaveu del grup municipal PODEM 
Pablo González Gimeno Regidor del grup municipal GUANYAR 

ALCOI 
David Andrés Abad Giner Portaveu del grup municipal VOX 
Vanessa Moltó Moncho Regidora grup municipal SOCIALISTA 
  
  
  
  
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Disculpeu el retard, hi ha hagut Ple a la Diputació i he acabat tard. Hem aprovat unes 
ajudes per als artesans vinculats a les festes; en falten les bases, però hi haurà fons de 
Diputació i hem demanat també a la Generalitat sumar esforços. A més, s’hi ha constituït 
una associació d’artesans vinculats a la Festa, que es va presentar la setmana passada i 
que està destinada als que viuen al cent per cent de la Festa. 
 
Anem amb l’ordre del dia. La convocatòria d’ajudes per a reactivar el comerç es va 
aprovar dilluns i, com van comentar els grups, es farà campanya. Aquesta setmana hem 
parlat amb comerciants. S’obri un termini de 20 dies hàbils des de la publicació per a 
sol·licitar formar part del programa. Falta decidir quan comença, ho estem mirant, ara són 



 

rebaixes i potser és millor al setembre o l’octubre. 
 
VANESSA MOLTÓ 

 
Rosanna Crespo i Panda Creatiu prepararan una campanya i, a partir d’ací, farem la 
promoció. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
La justificació? No dura molt. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Anirà acompanyat de campanya. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Potser millor a l’octubre que al setembre. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Alguna qüestió d’aquest tema? Passem al pla d’ocupació amb ajudes per a la 
contractació. És un esborrany, sabem que moltes empreses n’estan a l'expectativa, a 
veure com evoluciona la situació. Hi ha reticències per contractar. Les empreses que 
tenen ERTO no poden, però les altres tenen molta incertesa. A partir de setembre pot anar 
menejant-se més i l’Ajuntament pot incentivar a través d’un pla d’ocupació. La quantia de 
la subvenció és de 1.000 euros si es contracta per sis mesos a jornada completa i de 
1.500 si és dóna, mentre que serà de 3.000 euros si el contracte és indefinit i de 4.000 si 
aquest contracte és a una dona. 
 

Aquest mes en farem les bases. Si se us ocorre alguna millora, ens la comenteu. Potser, 
incloure la conversió de contracte temporal en indefinit. És molt estrany que el primer siga 
indefinit. 
 
DAVID ABAD 

 
O un compromís de l’empresa de mantenir el treballador i fer-lo indefinit. Almenys 
assegurar un any o dos. 
 
MARCOS MARTÍNEZ 
 
El primer és per a jornada completa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
En alguns llocs la mitja jornada es fa proporcional. 
 
MARCOS MARTÍNEZ 
 
O oferir un mínim d’un any. 
 
 



 

ANTONIO FRANCÉS 

 
La idea és començar a tindre al juliol les bases, per poder acollir-se fins a setembre. De 
cara a fer els tràmits, si és més llarg, no dóna temps. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Es consoliden ajudes Inmpuls? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
S'ha de veure com fer-ho. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Estaria bé consolidar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Si treballem unes bases, ho mirem. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Quina partida? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Uns 100.000 o 200.000 euros, per a 100 o 200 contractes. Sabem per experiència d’altres 
municipis que no és fàcil, ningú no contracta per una subvenció. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
És més fàcil passar a indefinit que contractar més gent. També m’han comentat que per a 
tramitar les ajudes d’autònoms les assessories cobren 90 euros. Molta gent no va a 
demanar-la, perquè si van a cobrar 200 euros i costa això, no van a optar-hi. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Com va anunciar Labora, que anava a ampliar-se, la majoria opta per la de Generalitat. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Una altra cosa: molta gent que té el local seu comenta que no entra en les ajudes la 
hipoteca. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí que hi entra, en les bases posa hipoteca o lloguer, i ho volem ampliar. En el pla 
d’ocupació, tenim fins al 15 de juliol per a presentar propostes. Respecte de consolidar les 
ajudes que ha comentat Cristian, cal concretar a qui dirigir eixes ajudes. 
 
 



 

JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
En les Aules de la Tercera Edat posa que les activitats on-line i a l’aire lliure començaran 
al setembre o l’octubre. Volia saber si s’ha comunicat. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Ara comença el període d’inscripció, i s’ha comentat. Conselleria ens diu que les aules i 
els centres de majors encara han d’estar tancats. Imagine que fins a la tardor estaran així. 
Si a l’octubre es pot fer presencial, es farà; però crec que serà molt complicat. 
 
Passem a les propostes dels grups. N’hi ha una de Compromís. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Aprofitant les ajudes del Pla Reactiva Alcoi, Compromís proposa la creació d’una partida 
per a promocionar i facilitar l’impuls, l’estalvi i l’ús de les energies renovables en la nostra 
societat per a construir un futur sostenible. Proposem unes ajudes extra per al Pla Renove 
de calderes i aerotèrmia, per al Pla Renove de finestres i ajudes per als projectes 
d’autoconsum d’energia elèctrica compartida. 
 
A més a més, bonificar al 100% les taxes d’obres i de qualsevol altra taxa que implique la 
instal·lació dels equips, projectes i instal·lacions abans esmentats. Dirigit a qualsevol 
entitat local en agrupació amb qualsevol entitat o persona física o jurídica i les comunitats 
de béns i veïns, així com empresàries o empresaris individuals i pimes, que 
constituïsquen una comunitat energètica renovable. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Els impostos els regula l’Estat. En l’impost de construcció tenim el màxim de bonificació, i 
també tenim bonificació en l’IBI. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hi ha empresa que ara porta la factura de desembre de 2019. La vostra proposta lliga 
amb la de Podem sobre energies renovables. Es comentarà en el Consell de Medi 
Ambient i eixirà. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Caldria potenciar-ho, la gent no ho coneix. Es pot aprofitar per a empreses de la ciutat i 
aconseguir menys CO2. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Nosaltres vam plantejar altres línies pel que has dit de Diputació, com ara renovar més 
vestits de Festes o fer-ho per via del Casal. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
En el que es treballa és com incentivar de cara a l’any que ve. Recuperar la Cavalcada de 
Jaume I no sabem si es pot fer, perquè no sabem com estarà la situació i què es 



 

permetrà. L’any 2021 serà molt complicat, ara està el que s’ha aprovat en Diputació, veure 
si hi entra Generalitat i també recursos propis de l’Ajuntament. No són moltes empreses. 
També pot haver-hi ajudes indirectes, de fer actes ja en 2021 pensant que haurem 
recuperat la normalitat i podem fer més coses. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El càtering escolar està pendent de pagament a empreses, de diferents mesos. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Hem pagat totes les factures fins al 29 de juny. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Dilluns vam fer un pagament molt gran. Vanessa revisarà el pagament. Són tres 
empreses, li ho preguntaré a Aranza. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 

Antonio y Guillermina, A Foc i Flama i Racó del Xef. 
 
Per altra banda, vull saber si algunes qüestions que hem plantejat i estan en groc..., si han 
passat. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
De les activitats comercials estem parlant amb les entitats. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
De l’e-comerç, podríem fer el market place, però en altres llocs no ha funcionat. Si crees 
una tenda de tendes i no els ensenyes a vendre on-line, no serveix. Per això, considerem 
que s’ha de fer per fases i el primer és la formació, que està treballant-se en el programa 
de competitivitat. El primer pas és ensenyar a vendre on-line i a partir d’ací fer la tenda de 
tendes. 
 

Es gestionarà de dues maneres: que cadascú s’ho gestione o que siga una gestió 
conjunta. 
 

No es pot posar de hui per a demà. Bé, es pot, però el risc és eixe. Per això, ara estem 
ensenyant a fer la tenda on-line, i que tinguen una carta de presentació. 
 

També he de comentar que en el Portal del Comerciant tenim els comerços i és un 
aparador, amb 30 o 40 negocis d’alta. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
És la d’AFIC, de la qual es va informar en nota de premsa durant el confinament? 
 

 



 

VANESSA MOLTÓ 

 
Hem estat mirant llocs de referència per a veure experiències. Però si la gent no sap 
muntar la tenda o no fan l'enviament en condicions, pot ser pitjor i desprestigiar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Quins llocs de referència? 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Ens van comentar Vigo, i també amb Podem vam vore una iniciativa a Bilbao. Però vaig 
pensar que el treball del Portal del Comerciant s’havia d’intentar aprofitar, contactant 
també amb l’empresa que du el Portal i veure altres models. Al final vam arribar a l’acord 
d’anar pas a pas. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
La tenim en verd, per tant. Respecte de condonar el pagament del lloguer d’immobles 
municipals, no sé si està millor o pitjor que l’altra setmana. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Molts estan en precari, que no paguen, altres paguen en funció de la renda. Està mirant-
se si la situació ha canviat i crec que fins ara ningú no necessita revisar lloguer, però es 
continua mirant per si en algun moment canvia la situació. 
 
I, no havent-hi més assumptes, finalitza la sessió a les 17.52 hores. 
 
 
 

 
 
Día: 01 de julio de 2020 
 
Inicio: 17:19 horas 
 
Final: 17:52 horas 
 
 
 
La reunión se celebra en el salón de Plenos del Ayuntamiento de Alcoy y asisten en 
representación de los grupos municipales: 
 
 
Antonio Francés Pérez                 Alcalde 
 
Jordi Martínez Juan                      Portavoz del grupo municipal SOCIALISTA 
 
Juan Enrique Ruiz Doménech      Portavoz del grupo municipal PARTIDO POPULAR 
 
Màrius Ivorra Torregrosa               Portavoz del grupo municipal COMPROMÍS ALCOI 



 

 
Marcos Martínez Coloma              Concejal del grupo municipal CIUDADANOS 
 
Cristian Santiago de Jesús            Portavoz del grupo municipal PODEMOS 
 
Pablo González Gimeno               Concejal del grupo municipal GUANYAR ALCOI 
 
David Andrés Abad Giner              Portavoz del grupo municipal VOX  
  
Vanessa Moltó Moncho                 Concejal grupo municipal SOCIALISTA 
 
 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Disculpad el retraso, ha habido Pleno en la Diputación y ha acabado tarde. Hemos 
aprobado unas ayudas para los artesanos vinculados a las fiestas, faltan las bases pero 
habrá fondos de Diputación y hemos pedido también a la Generalitat sumar esfuerzos. 
Además, se ha constituido una asociación de artesanos vinculados a la Fiesta, que se 
presentó la pasada semana y que está destinada a quienes viven al cien por cien de la 
Fiesta. 
 
 
Vamos con el orden del día. La convocatoria de ayudas para reactivar el comercio se 
aprobó lunes y como comentaron los grupos se hará campaña. Esta semana hemos 
hablado con comerciantes. Se abre un plazo de 20 días hábiles desde la publicación para 
solicitar formar parte del programa. Falta decidir cuándo empieza, estamos mirando, 
ahora son rebajas y quizás mejor en septiembre u octubre. 
 
VANESSA MOLTÓ 

 
Rosanna Crespo y Panda Creatiu prepararán una campaña y a partir de aquí haremos la 
promoción. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
¿La justificación? No dura mucho. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Irá acompañado de campaña. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Quizás mejor octubre que septiembre. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
¿Alguna cuestión sobre este tema? Pasamos al plan de ocupación con ayudas para la 
contratación. Es un borrador, sabemos que muchas empresas están a la expectativa, a 
ver cómo evoluciona la situación. Hay reticencias para contratar. Las empresas que tienen 



 

ERTE no podrán, pero las otras tienen mucha incertidumbre. A partir de septiembre puede 
ir moviéndose más y el Ayuntamiento puede incentivar a través de un plan de ocupación. 
La cuantía de la subvención es de 1.000 euros, si se contrata por seis meses a jornada 
completa y de 1.500 si es mujer, mientras que será de 3.000 euros si el contrato es 
indefinido y de 4.000 si este contrato es a una mujer. 
Este mes haremos las bases, si se os ocurre alguna mejora, nos la comentáis. Quizás 
incluir la conversión de contrato temporal en indefinido. Es muy extraño que el primero 
sea indefinido. 
 
DAVID ABAD 
 
O un compromiso de la empresa de mantener al trabajador y hacerlo indefinido. Al menos 
asegurar un año o dos. 
 
MARCOS MARTÍNEZ 

 
Lo primero es para jornada completa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
En algunos lugares la media jornada se hace proporcional. 
 
MARCOS MARTÍNEZ 

 
U ofrecer un mínimo de un año. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
La idea es empezar a tener en julio las bases, para poder acogerse hasta septiembre. De 
cara a hacer los trámites, si es más largo, no da tiempo. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
¿Se consolidan ayudas Inmpuls? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Se tiene que ver cómo hacerlo. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Estaría bien consolidar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Si trabajamos unas bases, lo miramos. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Qué partida? 
 
ANTONIO FRANCÉS 



 

 
Unos 100.000 o 200.000 euros, para 100 o 200 contratos. Sabemos por experiencia de 
otros municipios que no es fácil, nadie contrata por una subvención. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Es más fácil pasar a indefinido que contratar a más gente. También me han comentado 
que para tramitar las ayudas de autónomos las asesorías cobran 90 euros. Mucha gente 
no va a pedirla, porque si van a cobrar 200 euros y cuesta esto, no van a optar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Como anunció Labora que iba a ampliarse, la mayoría opta a la de Generalitat. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Otra cosa, mucha gente que tiene el local suyo, comentan que no entra en las ayudas la 
hipoteca. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí que entra, en las bases pone hipoteca o alquiler, y queremos ampliar. En el plan de 
ocupación tenemos hasta el 15 de julio para presentar propuestas. Respecto a consolidar 
las ayudas que ha comentado Cristian, concretar a quién dirigir esas ayudas. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
En las aulas de la tercera edad indica que las actividades on line y aire libre empezarán 
en septiembre u octubre. Quería saber si se ha comunicado. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Ahora empieza el periodo de inscripción y se ha comentado. Conselleria nos dice que las 
aulas y los centros de mayores todavía tienen que estar cerrados. Imagino que hasta el 
otoño estarán así. Si en octubre se puede hacer presencial se hará, pero creo que será 
muy complicado. 
 
Pasamos a las propuestas de los grupos, hay una de Compromís. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Aprovechando las ayudas del Plan Reactiva Alcoi,Compromís propone la creación de una 
partida para promocionar y facilitar el impulso, el ahorro y el uso de las energías 
renovables en nuestra sociedad para construir un futuro sostenible. Proponemos unas 
ayudas extra para el Plan Renove de calderas y aerotermia, para el Plan Renove de 
ventanas y ayudas para los proyectos de autoconsumo de energía eléctrica compartida. 
 
Además, bonificar el 100% las tasas de obras y de cualquier otra tasa que implique la 
instalación de los equipos, proyectos e instalaciones antes mencionados. Dirigido a 
cualquier entidad local en agrupación con cualquier entidad o persona física o jurídica y 
las comunidades de bienes y vecinos, así como empresarias o empresarios individuales y 
pymes, que constituyan una comunidad energética renovable. 



 

 
VANESSA MOLTÓ 
 
Los impuestos los regula el Estado. En el impuesto de construcción tenemos el máximo 
de bonificación, y también tenemos bonificación en el IBI. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hay una empresa que ahora trae factura de diciembre de 2019. Vuestra propuesta enlaza 
con la de Podem sobre energías renovables. Se comentará en el Consell de Medi 
Ambient y saldrá. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Habría que potenciarlo, la gente no lo conoce. Se puede aprovechar por empresas de la 
ciudad y conseguir menos CO2. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Nosotros planteamos otras líneas por lo que has dicho de Diputación, como renovar más 
trajes de Fiestas o hacerlo por vía Casal. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
En lo que se trabaja es cómo incentivar de cara al año que viene. Recuperar la cabalgata 
de Jaume I no sabemos si se puede hacer, porque no sabemos cómo estará la situación y 
qué  se permitirá. El año 2021 va a ser muy complicado, ahora está lo que se ha 
aprobado en Diputación, ver si entra Generalitat y también recursos propios del 
Ayuntamiento. No son muchas empresas. También puede haber ayudas indirectas, de 
hacer actos ya en 2021 pensando que habremos recuperado la normalidad y podemos 
hacer más cosas. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Lo del cátering escolar está pendiente de pagar a empresas diferentes meses. 
 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Hemos pagado todas las facturas hasta el 29 de junio. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El lunes hicimos un pago muy grande. Vanessa revisará el pago. Son tres empresas, 
preguntaré a Aranza. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Antonio y Guillermina, A Foc y Llama y Racó del Xef 
 
Por otro lado, saber si algunas cuestiones que hemos planteado y están en amarillo, si 
han pasado. 



 

 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Las actividades comerciales estamos hablando con las entidades. 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Del e-comerç podríamos hacer el market place pero en otros lugares no ha funcionado. Si 
creas una tienda de tiendas y no les enseñas a vender on-line no sirve. Por eso, 
consideramos que se tiene que hacer por fases y lo primero es la formación, que está 
trabajándose en el programa de competitividad. El primer paso es enseñar a vender on-
line y a partir de ahí hacer la tienda de tiendas. 
Se gestionará de dos maneras, que cada cual que se gestione lo suyo o que sea una 
gestión conjunta. 
No se puede poner de hoy para mañana. Bien, se puede, pero el riesgo es ese.. Por eso, 
ahora estamos enseñando a hacer la tienda on-line, y que tengan una carta de 
presentación. 
También tengo que comentar que en el Portal del comerciante tenemos a los comercios y 
es un escaparate, con 30 o 40 negocios de alta. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
¿Es lo de AFIC que se informó en nota de prensa durante el confinamiento? 
 
VANESSA MOLTÓ 

 
Hemos estado mirando lugares de referencia para ver experiencias. Pero si la gente no 
sabe montar la tienda o no hacen el envío en condiciones puede ser peor y desprestigiar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Qué lugares de referencia? 
 
VANESSA MOLTÓ 
 
Nos comentaron Vigo, y también con Podem vimos una iniciativa en Bilbao. Pero pienso 
que el trabajo del Portal del Comerciante se tenía que intentar aprovechar, contactando 
también con la empresa que lleva el Portal y ver otros modelos. Al final llegamos al 
acuerdo de ir paso a paso. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
La tenemos en verde pues. Respecto a condonar el pago del alquiler de inmuebles 
municipales, no sé si está mejor o peor que la otra semana. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Muchos están en precario, que no pagan, otros pagan en función de la renta. Está 
mirándose si la situación ha cambiado y creo que hasta ahora nadie necesita revisar 
alquiler, pero se sigue mirando por si en algún momento cambia la situación. 



 

 
No habiendo más asuntos, finaliza la sesión a las 17:52 horas. 
 
 
---------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 


